
Izvor: Glas javnosti/Tanjug, 31. mart 2011. 

 

VIVALDI - MENADŽERSKI FORUM DANAS ZAVRŠAVA RAD 

 

MOKRA GORA - U Drvengradu, u Mokroj Gori, danas se završava dvodnevni Vivaldi - 

Menadţerski forum, na kome će učesnici raspravljati o ponudi obrazovnih institucija 

kompanijama, u oblasti profesionalnog usavršavanja menadţera, iz ugla profesionalnih 

udruţenja.  

 

Forum menadţera u Mokroj Gori je, kao i protekli biznis forum na Kopaoniku, bio prilika da 

predstavnici drţave, ekonomisti i privrednici razmene gledišta o pravcima razvoja srpske 

privrede u vremenu posle krize. Na skupu, koji je u utorak otvorio premijer Srbije Mirko 

Cvetković, učestvuju generalni direktori i direktori za ljudske resurse uspešnih domaćih i 

meĎunarodnih kompanija, predstavnici drţave, asocijacija privrednika i obrazovnih 

institucija javnog i privatnog sektora, a organizatori su Mokrogorska škola menadţmenta i 

Ekonomski institut iz Beograda. 

 

Izvor: Glas javnosti/Beta, 2. april 2011. 

 

DO KRAJA 2011. MOŽDA JOŠ 200.000 LJUDI BEZ POSLA 

 

 

 

MOKRA GORA - Do kraja godine, ukoliko Vlada ne preduzme mere, mnoga preduzeća će biti 

prodata, a moguće je da još 200.000 ljudi ostane bez posla, upozorili su privrednici na 

mnadţerskom forumu na Mokroj Gori koji organizuje Ekonomski institut - Mokrogorska 

škola menadţmenta.  Vlasnik MK grupe Miodrag Kostić rekao je da drţava mora da obezbedi 

dugoročne izvore finansiranja ili subvencije da bi onima koji ţele da investiraju, omogućila 

da uzimaju kredite uz otplatu na 10 do 15 godina.  

 

"To mora biti u rukama drţave, jer drugi taj novac nemaju", istakao je Kostić na skupu o 

poslovno-finansijskoj konsolidaciji privrede. Kostić se protivi formiranju razvojne banke jer 

je, kako je rekao, u nemoguće izbeći da ona bude pod političkim uticajem. 



Dodao je da je bolje da drţava, umesto što prodaje Telekom, sada proda poljoprivredno 

zemljište jer za njegov zakup moţe dobiti vrlo malo, i da novac od prodaje zemljišta stavi u 

Fond za razvoj i preko poslovnih banaka ga plasira u privredi. Kostić je kazao i da Narodna 

banka Srbije i Ministarstvo finansija treba da usklade politiku i dodao "da se NBS ponaša 

kao da je centralna banka Švajcarske i da ne treba da sprovodi politiku ţandara ili MMF, već 

da uskladi politiku sa Ministarstvom".  

 

On je dodao da Srbija danas ima "rak ranu" - spoljnotrgovinski deficit od 250 miliona evra 

mesečno. Ukazao je da se izvoz mora povećati jer pošto više nema doznaka, zaduţivanja i 

prodaje "starog srebra". Kostić je kazao i da drţava treba da donese odluku da preduzeća 

koja su problem da na upravljanje ljudima koji znaju to da rade. Dragoljub Vukadinović, 

predsednik kompanije Metalac i savetnik potpredsednice vlade Verice Kalanović, ocenio je 

da treba formirati razvojnu banku da bi se pomogle privreda i infrastruktura. Vukadinović ne 

očekuje u predizbornoj godini bilo kakve reforrme. On je ukazao da siva ekonomija čini 30-

40 odsto ukupne privredne aktivnosti i da sivu ekonomiju treba polako uvesti u legalne 

tokove stimulativnim, a ne represivnim merama. Kao drugi problem privrede Vukadinović je 

naveo veliko rasipanje novca kroz javne nabavke. Vukadinović je kazao i da privreda ima 

veliki problem sa likvidnošću i da će, ako se nešto ne uradi, 200.000 ljudi ostati bez posla. 

"Drţava treba da pokrene lanac likvidnosti tako što će se zaduţivati kako bi vratila dugove 

koje imaju drţavna preduzeća koja su jedan od ključnih generatora likvidnosti", zaključio je 

Vukadinović.  

 

Izvor: Glas javnosti/Beta, 3. april 2011. 

 

BREFORT: SRBIJA NEMA VREMENA ZA GUBLJENJE 

 

 

 

MOKRA GORA - Direktor kancelarije Svetske banke u Beogradu Lup Brefort ocenio je da 

postoji potreba za zaokretom u poslovnom pravcu u Srbiji i dodao da Srbija nema vremena 

za gubljenje. 



Brefort je na forumu na Mokroj Gori rekao da postoji potreba za menjanjem poslovnog 

pravca ka povećanju izvoza investicija i da Svetska banka podrţava taj pravac.  

 

"Model koji je postojao pre krize sada više ne moţe biti isti, ako treba da se dostigne rast 

bruto domaćeg proizvoda od pet do šest odsto na godišnjem nivou", kazao je Brefort.  

 

Brefort je dodao da "Srbije nema vremena za gubljenje, jer se drugi kreću mnogo brţe od 

nje". "Nije dovoljno samo osećati gde treba da idemo, potrebno je da se krećemo brţe, jer 

ćemo inače zaostati za drugima", rekao je i dodao da vlada mora sprovesti konkretne akcije.  

 

Upitan da li Vlada Srbije ima vremena za poslovni zaokret imajući u vidu da je predizborna 

godina, on je naveo da ne ţeli da komentariše rad vlade, ali da postoje dva moguća 

scenarija - da se ubrzaju stvari ili da bude zastoj. "Nadam se da ćemo videti prvi scenario u 

Srbiji, nisam siguran da moţemo dozvoliti još jednu godinu zastoja", istakao je Brefort.  

 

Prema njegovim rečima, jedan od teţih problema koji oteţava ţivot je birokratija i dodao da 

Svetska banka ţeli da vidi pojednostavljenje administracije. Direktor kancelarije Svetske 

banke u Beogradu Lup Brefort je najavio da će u junu ove godine biti predstavljen nacrt 

studije Svetske banke u kojoj će biti definisano koje su oblasti u Srbiji konkurentske. 

 

Izvor: Glas javnosti, 4. april 2011. 

 

KOSTIĆ: ZADRŽATI DOMAĆE BIZNISMENE 

 

 

 

MOKRA GORA – Srbija ima dosta mogućnosti za investiranje, ali je pitanje da li će drţava 

atraktivnim merama za ulaganje zadrţati domaće biznismene u zemlji, umesto da idu u 

Ukrajinu, Sloveniju ili Hrvatsku, izjavio je danas predsednik MK grupe Miodrag Kostić. 

 



Kostić je istakao, tokom učešća na „Vivaldi“ Menadţerskom forumu na Mokroj Gori, da bi 

drţava mogla da napravi set mera kojima bi domaće investitore zadrţala u Srbiji, a ne da 

traţi strane biznismene da ulaţu u zemlju.  

 

Kostić je rekao da MK Grupa traga za potencijalnim investicijama u zemljama u regionu i da 

će i u Hrvatskoj i Sloveniji, kao i u Srbiji, biti dosta preduzeća za prodaju.  

 

„Za neka smo i mi zainteresovani - hotele, Ţitoljubljanu, Fruktal, to su sve preduzeća koja 

imaju dobar brend na teritoriji bivše Jugoslavije, ali nemaju trţište i s druge strane sirovine 

se uglavnom nalaze u Srbiji“, naveo je Kostić. 

 

Prema Kostiću, to što se sirovine dobavljaju iz Srbije, mogla bi biti konkurentska prednost 

srpskih preduzeća da preuzmu neke od tih kompanija.  

 

Čelnik MK grupe je ukazao da je problem Slovenije malo trţište, dok u Hrvatskoj ima dosta 

prostora za razvijanje hotelskog biznisa. 

 

Kostić je naveo da je MK Grupa, koja je pre četiri godine proširila poslovanje u oblasti 

poljoprivrede na teritoriju Ukrajine, napravila firmu sa oko 50 miliona dolara ukupnog 

prometa i čija je bruto dobit 2010. iznosila 12 miliona dolara.  

 

“Ukrajina ima veliki potencijal u poljoprivredi, ali smo zbog političke nestabilnosti procenili 

da nam je preveliki rizik da idemo u malo veće projekte“, rekao je on.  

 

Kostić je dodao da preduzeće u Ukrajini ima prirodni rast od 20 odsto godišnje i da će tako i 

ostati do političke stabilizacije.  

 

Kostić je naveo da MK Grupa trenutno nema kredite u Ukrajini jer je kamata kod tamošnjih 

banaka previsoka i da se finansira samo sredstvima Evropske banke za obnovu i razvoj 

(EBRD) za izgradnju pogona i skladišnih prostora. 

 

 

 

 


